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Protokół Nr XXIX/2017 

z XXIX Sesji Rady Gminy Stanisławów 

w dniu 28 września 2017 r. 

XXIX Sesja Rady Gminy Stanisławów odbyła się w dniu 28 września 2017 r. w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy Stanisławów i trwała od godz. 15.05 do godz. 17.20 

(planowane rozpoczęcie godz. 15.00). Obrady prowadziła Elżbieta Król – Przewodnicząca 

Rady Gminy Stanisławów. 

W obradach udział wzięli: 

• Radni Gminy – 11 osób (nieobecni: Radny Sylwester Bąkowski, Radny Andrzej 

Kowalczyk, Radny Tadeusz Jurek, Radna Monika Uścińska), 

• Adam Sulewski – Wójt Gminy, 

• Władysław Sędzielski – Zastępca Wójta Gminy, 

• Jadwiga Będkowska – Sekretarz Gminy, 

• Czesława Kaim – Skarbnik Gminy, 

• Marcin Ciszkowski – Radca Prawny, 

• Sołtysi wsi, 

• Kierownicy jednostek organizacyjnych, 

• inne osoby zaproszone. 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad. 1 

Otwarcia XXIX Sesji Rady Gminy Stanisławów w dniu 28 września 2017 r. dokonała 

Elżbieta Król – Przewodnicząca Rady Gminy – powitała wszystkie osoby przybyłe na 

posiedzenie, a następnie poinformowała, że na sali jest obecnych 11 radnych, co stanowi 

quorum wymagane do prawidłowego prowadzenia obrad. 

Ad. 2 

Elżbieta Król – Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad, który przedstawia się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy Stanisławów.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy Stanisławów. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy Stanisławów. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i zadań między sesjami. 

6. Sprawozdanie przewodniczących stałych Komisji z prac Komisji między sesjami oraz 

zajęcie stanowiska Rady w sprawach wniosków Komisji, których tematów nie 

uwzględniono w porządku sesji.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stanisławów na rok 2017. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad.  
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Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała o wnioski w sprawie zmian w porządku 

obrad. 

Wójt Gminy prosił o wprowadzenie dwóch uchwał do porządku obrad: uchwała w sprawie 

zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa sołectwa Choiny oraz uchwała w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stanisławów na lata 2017 – 2027. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała wniosek Wójta Gminy pod głosowanie. 

Głosowanie: 8 głosów – za, 1 głos – przeciw, 2 głosy – wstrzymane (głosowało 11 radnych). 

Wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad po zmianach, który przedstawia się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji Rady Gminy Stanisławów.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Gminy Stanisławów. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy Stanisławów. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i zadań między sesjami. 

6. Sprawozdanie przewodniczących stałych Komisji z prac Komisji między sesjami oraz 

zajęcie stanowiska Rady w sprawach wniosków Komisji, których tematów nie 

uwzględniono w porządku sesji.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stanisławów na rok 2017. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa sołectwa 

Choiny. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stanisławów na lata 2017 – 2027. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie obrad.  

Następnie poddała pod głosowanie porządek obrad po zmianach. 

Głosowanie: 10 głosów – za, 1 głos – przeciw (głosowało 11 radnych). Porządek obrad 

został przyjęty. 

Ad. 3 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że wszyscy zapoznali się z protokołem, następnie 

w związku z brakiem uwag do protokołu poddała pod głosowanie protokół z posiedzenia 

XXVII Sesji Rady Gminy Stanisławów. 

Głosowanie: 10 głosów – za, 1 głosy - wstrzymany (głosowało 11 radnych). Protokół został 

przyjęty. 

Ad. 4 
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Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że wszyscy zapoznali się z protokołem, następnie 

w związku z brakiem uwag do protokołu poddała pod głosowanie protokół z posiedzenia 

XXVIII Sesji Rady Gminy Stanisławów. 

Głosowanie: 9 głosów – za, 2 głosy - wstrzymane (głosowało 11 radnych). Protokół został 

przyjęty. 

Ad. 5 

Otwierając dyskusję w tym punkcie Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta Gminy 

o zabranie głosu. 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVII i XXVIII 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto poinformował, że: 

• Odbyły się wybory uzupełniające sołtysa wsi w miejscowości Legacz – sołtysem 

została Pani Agnieszka Koratarz – gratuluję. 

• Od jutra zaczyna jeździć równiarka po terenie gminy, ma za zadanie przejechać po 

wszystkich gruntowych drogach gminnych. W pierwszej kolejności poprawimy drogi, 

gdzie jeżdżą autobusy i jest największy ruch. 

• Były pytania o budowę rond w Stanisławowie – dowiedzieliśmy się, że są w trakcie 

przygotowywania zapytania ofertowego, przygotowują koncepcję, przy której w 

pracach będziemy i my uczestniczyć. Inwestycję chcą rozpocząć w 2021 roku. 

• W sierpniu przystąpiliśmy do stowarzyszenia Wielki Gościniec Litewski, byłem na 

spotkaniu dotyczącym promowania szlaku turystycznego, o którym będzie relacja w 

najbliższą niedzielę w telewizji. 

• Otworzyliśmy oferty w przetargu na modernizację SUW - jedną z firm jest firma o 

bardzo dobrych referencjach. Będzie to kapitalny remont, zwiększający wydajność 

stacji. Uchwała w sprawie zmiany WPF została wprowadzona do porządku obrad w 

związku z tą inwestycją. 

• Wczoraj zakończyły się zebrania sołeckie dotyczące funduszu sołeckiego, byłem na 

większości tych zebrań. Przypominam, że do jutra jest termin składania wniosków na 

fundusz sołecki oraz do końca września jest termin składania wniosków do budżetu 

gminy. 

Ad. 6 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia Komisji 

Budżetu i Gospodarki oraz Komisji Społecznej, Ekologii i Bezpieczeństwa – sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Pan Dariusz Kraszewski powiedział, że w sprawozdaniu w punkcie 5 prosiliśmy dodatkowo 

o projekty na oświetlenie uliczne. 

Ad. 7 
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Skarbnik Gminy omówiła zmiany w budżecie Gminy Stanisławów na rok 2017 przedstawione 

w projekcie uchwały. Zmiany dotyczą zwiększenia w administracji – działalność USC, 

zwiększenie w kwocie 105 tys. zł w ramach dotacji z FOGR, które przeznaczylibyśmy na 

realizacji drogi w Łęce. Z FOGR możemy pozyskać 150 tys. zł – 45 tys. zł mamy już 

wprowadzone, a 105 tys. zł chcemy wprowadzić teraz. Jeśli nie będziemy tego zadania 

realizować, to wtedy możemy pozyskać tylko 90 tys. zł. Brakujące środki pochodziłby z 

przesunięcia z przedszkola (bo nie zostaną w tym roku wydatkowane), z rewitalizacji centrum 

Stanisławowa i dofinansowania przydomowych oczyszczalni ścieków. Mam jeszcze prośbę – 

autopoprawkę, wpłynęło dzisiaj pismo o zmianę funduszu sołeckiego na 2017 r. w sołectwie 

Wólka Czarnińska. Fundusz był przeznaczony na zakup materiałów do świetlicy wiejskiej, a 

teraz mieszkańcy zmienili na remont drogi poprzez kopanie rowów. Jest to zmiana między 

działami i Wójt tej zmiany nie może dokonać. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie poprawkę, którą przedstawiła 

skarbnik Gminy dotyczącą zmiany przeznaczenia funduszu sołeckiego na 2017 r. w 

sołectwie Wólka Czarnińska. 

Głosowanie: 11 głosów – za (głosowało 11 radnych). Zmiana została przyjęta. 

Pani Mariola Orłowiec zgłosiła wniosek o głosowanie przedmiotowej uchwały bez czytania. 

Głosowanie: 11 głosów – za (głosowało 11 radnych). Wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady Gminy podała pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Stanisławów na rok 2017 z przyjętą poprawką. 

Głosowanie: 10 głosów – za, 1 głos - wstrzymany (głosowało 11 radnych). Uchwała została 

podjęta. 

Uchwała NR XXIX/243/2017 Rady Gminy Stanisławów z dnia 28 września 2017 r. 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Stanisławów na rok 2017. (uchwała stanowi załącznik 

nr 3 do niniejszego protokołu) 

Ad. 8 

Pan Sylwester Książek zapytał, czy Państwo Radni zapoznali się z protokołami ostatnich 

zebrań sołectwa Choiny? Uważam, że odwołanie sołtysa było niesprawiedliwe. Sołtys 

sprzeciwiał się działaniom Wójta, żądając działania zgodnie z prawem, głównie w kwestii 

funduszu sołeckiego. Zwracam się do Radnych z prośbą o odrzucenie przedmiotowej 

uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sołtys wsi Choiny nie spełniał oczekiwań 

mieszkańców i został odwołany, więc jest obowiązek wyboru jego następcy. 

Pan Sylwester Książek zapytał, jakich sołtys nie spełniał wymogów? 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że taka był wola mieszkańców. 
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Pan Dariusz Kraszewski powiedział, że nie my odwołujemy sołtysa, tylko mieszkańcy. 

Musimy podjąć uchwałę, żeby wybrać nowego sołtysa. Na zebraniu było miejsce na 

uzasadnianie tej decyzji. Zapoznałem się z protokołem i odwołanie odbyło się prawidłowo. Są 

tam inne kwestie krytyczne, które chciałbym poruszyć w wolnych wnioskach. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała uchwałę w sprawie zarządzenia wyborów 

uzupełniających sołtysa sołectwa Choiny oraz poddała ją pod głosowanie.  

Głosowanie: 7 głosów – za, 1 głos - przeciw, 3 głos - wstrzymany (głosowało 11 radnych). 

Uchwała została podjęta. 

Uchwała NR XXIX/244/2017 Rady Gminy Stanisławów z dnia 28 września 2017 r. w 

sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających sołtysa sołectwa Choiny. (uchwała 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu) 

Ad. 9 

Pan Wiesław Szponar zgłosił wniosek o głosowanie przedmiotowej uchwały bez czytania. 

Głosowanie: 11 głosów – za (głosowało 11 radnych). Wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z brakiem pytań dotyczących przedmiotowej 

uchwały podała pod głosowanie uchwałę w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stanisławów na lata 2017 – 2027. 

Głosowanie: 11 głosów – za (głosowało 11 radnych). Uchwała została podjęta. 

Uchwała NR XXIX/245/2017 Rady Gminy Stanisławów z dnia 28 września 2017 r. w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stanisławów na lata 2017 – 

2027. (uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

Ad. 10 

Pan Dariusz Kraszewski powiedział, że mam kilka spraw do omówienia. Jedna z nich to 

komentarze, które się pojawiły na portalu Facebook i dotyczyły decyzji Rady Gminy. 

Pojawiły się tam komentarze pracownika urzędu, urzędnika samorządowego, którego 

obowiązuje etyka i nie powinno mieć to miejsca. Na jakiej podstawie pracownik urzędu 

wskazuje, że Radni są „zawistni” przy podejmowaniu decyzji, kiedy w rzeczywistości nasza 

decyzja była wielokrotnie uzasadniana? Pracownik urzędu nie powinien w ten sposób się 

wypowiadać, mimo że występuje w innych rolach. Kolejna sprawa dotyczy protokołu z 

zebrania wiejskiego sołectwa Choiny. Na zebranie wydelegowano 4 pracowników urzędu, 

zebranie trwało dwie godziny w sobotę, za co pracownikom należy się podwójny odbiór 

godzin. Mimo tego faktu, decyzje podjęte na zebraniu, a dotyczące funduszu sołeckiego 

zostały podjęte z naruszeniem prawa. Ja wielokrotnie mówiłem o zorganizowaniu szkolenia 

dla sołtysów. Decyzja o zmianie przeznaczenia funduszu sołeckiego na 2017 r. została 

podjęta bez uchwały, a wniosek o przeznaczenie środków powinien złożyć sołtys, rada 

sołecka lub 15 pełnoletnich mieszkańców. Regionalna Izba Obrachunkowa w momencie 
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kontroli może wziąć za cel dokumentację związaną z funduszem sołeckim i wówczas 

będziemy zmuszeni do zwrotu środków – dofinansowania. Trzecia sprawa dotyczy wniosku 

w sprawie podjęcia działań ze strony urzędu gminy, dotyczących rozmów zarządem dróg 

wojewódzkich w sprawie świateł na ulicy Warszawskiej w Stanisławowie na żądanie. 

Czwarta kwestia to pytanie, czy na pisma skierowane przez jednostki OSP zostały udzielone 

odpowiedzi przez Pana Wójta? 

Wójt Gminy powiedział, że na część pism po tej sesji możemy odpowiedzieć, bo nie 

wiedzieliśmy, jaka będzie sytuacja, ale byłem w kontakcie na przykład ze strażakami 

w Rządzy. Na zebranie wysłałem 4 osoby z wielu względów, choćby z uwagi na 

bezpieczeństwo, nie mogłem wysłać jednej kobiety, bo by się bała. Nawet sam Pan Radny 

Książek był na komisariacie policji, żeby tam od nich ktoś na zebraniu był. Co do błędów 

popełnionych na tym zebraniu to może niech się Pani Sekretarz wypowie. 

Sekretarz Gminy powiedziała, że zebranie przeprowadzone zostało zgodnie z porządkiem 

obrad, mieszkańców było 56, jednym z punktów było głosowanie zmiany funduszu 

sołeckiego na rok 2017, bo taki był wniosek mieszkańców. W protokole jest niezbędny opis. 

W sprawie funduszu sołeckiego na 2018 rok jest wniosek mieszkańców, Pan Dariusz nie 

otrzymał tego, z uwagi na podpisy. 

Wójt Gminy powiedział, że pracownik komentujący decyzje Radnych jest również sołtysem 

wsi i wypowiadał się jako sołtys. Sołtys miejscowości Łęka robiła to prywatnie w imieniu 

mieszkańców. 

Pani Ewelina Borucka – sołtys wsi Łęka powiedziała, że nie jestem urzędnikiem – nie jestem 

zaprzysiężona, wypowiadałam się jako sołtys. „Zawisłość” uznałam jako niezgodę, która 

u Państwa Radnych panuje. Mogę jedynie przeprosić mieszkańców Zalesia, bo w artykule 

w gazecie jedno zdanie zostało nadinterpretowane, a tak naprawdę nie mam do nich pretensji, 

uważam, że każda droga powinna być zrobiona. 

Pan Dariusz Kraszewski poprosił o wytłumaczenie, czemu uznała to Pani za „zawisłość”. 

Pani Ewelina Borucka powiedziała, że była możliwość zrobienia drogi na Łęce i nie 

wykorzystaliście tego, zrobiliście na złość Wójtowi, bo się z Wójtem nie lubicie i to jest 

„zawisłość”. 

Pani Janina Weselińska – sołtys wsi Cisówka powiedziała, że na ostatniej sesji zwyczajnej nie 

przeznaczono pieniędzy na drogę, co jest wynikiem tego, że Wójt nie potrafi współpracować 

z Radą. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że powinniśmy już zakończyć dyskusję na temat 

tego, co ukazało się w sieci. My nie jesteśmy „stadem baranów”, niepotrzebnie Wójt 

wszystko komentował, nie powinniśmy o takich rzeczach rozmawiać poprzez portale 

plotkarskie. 
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Pan Leonard Zdanowicz – Radny Powiatu Mińskiego przedstawił wnioski, jakie wraz 

z Panem Markiem Kaim złożyli do projektu budżetu Powiatu Mińskiego na 2018 r. We 

wniosku uwzględniono następujące prace: wykonanie chodnika na drodze powiatowej 2214 

w Sokólu – dokończenie, wykonanie zatoki autobusowej na drodze powiatowej 2218 

w miejscowości Pustelnik przy szkole, wykonanie nakładki na odcinku drogi powiatowej 

2218 w miejscowości Cisówka oraz projektu chodnika na tej drodze, wykonanie światła 

ostrzegawczego na przejściu na ulicy Wołomińskiej w Stanisławowie, wykonanie nakładki 

w dalszej części na drodze powiatowej relacji Stanisławów – Papiernia, modernizacja dróg 

2214 i 2224 na odcinku dróg powiatowych relacji Porąb – Mlęcin oraz Porąb – Ludwinów – 

Mistów, wykonanie dokumentacji na drogę powiatową 2216 od miejscowości Choiny do 

Zawiesiuch (droga która ostatnio została zamieniona z powiatem – wcześniej była drogą 

gminną). 

Pani Janina Weselińska zapytała o planowane zmiany nocnych dyżurów Szpitala 

Powiatowego w Mińsku Mazowieckim. 

Pan Leonard Zdanowicz powiedział, że nie mam konkretnych informacji, jutro ma być 

spotkanie to być może czegoś się dowiem. Tydzień temu była Komisja Zdrowia i nie było 

o tym mowy. Mogę tylko poinformować, że na czwarty kwartał został podpisany kontrakt 

związany z opieką medyczną (wcześniej były obawy, że nie starczy środków). 

Pani Ewelina Borucka podziękowała w imieniu mieszkańców za pozytywne przegłosowania 

zmian dotyczących drogi w Łęce. 

Pan Grzegorz Słowik – sołtys wsi Mały Stanisławów powiedział, że mieszkańcy 

miejscowości Mały Stanisławów zostali oszukani w 2008 r., mam protokół z XXI Sesji Rady 

Gminy Stanisławów z 2008 roku, gdzie jest zapewnienie ówczesnego Wójta Gminy, ze droga 

w Małym Stanisławowie zostanie pokryta asfaltem do końca 2010 roku, co ówczesna Rada 

Gminy przyjęła w głosowaniu. Minęło tyle lat i wszystko zostało zapomniane. A tutaj decyzje 

podejmowane są z dnia na dzień. Faktem jest, że obietnica była Wójta Witczaka, ale obecny 

Pan Wójt przejął wszystko na siebie, wiec i to powinien zrealizować. Od kilku lat sypiemy 

drogę destruktem, mieszkańcy sami zasypują dołki na bieżąco – brakuje nam tylko asfaltu. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że byłam na zebraniu wiejskim w Małym 

Stanisławowie w sobotę i mieszkańcy wypowiadali się w tym temacie. Mówili, że mimo 

ustaleń następna Rada i następny Pan Wójt przejmując sprawy o tym nie pamiętali. 

Mieszkańcy powiedzieli, ze teraz to już jest sprawa honoru i są zawiedzeni. 

Pan Grzegorz Słowik powiedział, że złożyliśmy wniosek do budżetu na 2018 rok na 

wykonanie projektu. 

Pani [usunięto ze względu na prywatność osoby art. 5 ust. 2 ustawy z dnia o dostępie do 

informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1764)] – mieszkanka gminy powiedziała, że już 

mamy dosyć przychodzenia tutaj o drogę w Retkowie. Ja będę prosiła o protokoły z sesji, 

żeby było wiadomo, że wiosną będzie robiona droga. Bo już się okazuje, że w następnym 

roku dopiero macie występować o dofinansowania. Ja czekam na odpowiedź Pana Wójta 
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dzisiaj, że wiosną będzie od razu robiona droga i będę prosiła o protokół. Tutaj nie są 

potrzebne miliony do wykonania tej drogi. 

Pan Piotr Matusik powiedział, że Łęka ograła mieszkańców Retkowa, bo mając sekretarkę 

w gminie poszło to szybciej. Ja w rozmowach z Panem Wójtem mówiłem, że pierwsza 

powinna być droga w Retkowie, a później w Małym Stanisławowie. Na Retków można 

w ramach remontów położyć nakładkę. 

Pani Sylwia Kaim – sołtys wsi Sokóle powiedziała, że dwa lata temu pewna firma kładła 

kable, niszcząc przy tym drogę nr 588/2 w Sokólu. Od tamtej pory nic nie zostało zrobione, 

gmina otrzymała odszkodowanie, pisałam podane i nic. My nie chcemy asfaltu, nie 

wymagamy wiele, chcemy tylko kilka wywrotek odpowiedniego kruszywa, żeby przywrócić 

poprzedni stan drogi (ten sprzed ingerencji firmy prywatnej). Pracownik będący na odbiorze 

drogi po inwestycji prywatnej firmy nie zabiegał o interesy gminy, tylko był po stronie firmy. 

Mieszkaniec gminy powiedział, że tam cały czas trwają jakieś prace, wycinane są drzewa, 

jeżdżą ciężkie środki transportu i droga się niszczy. Firma prywatna powinna przywrócić stan 

drogi sprzed inwestycji. 

Pan Leonard Zdanowicz powiedział, że niejednokrotnie bywałem tutaj na posiedzeniach sesji 

i już od dawna na każdej sesji słyszałem, jak Pan Józef Rek prosi o wykonanie drogi 

w Retkowie. Ci mieszkańcy mieli to obiecane, prośba jest do Państwa, żebyście spróbowali 

zrobić coś z tym w 2018 roku. Nie dzielmy się, nie mówmy czyja to wina była, czy tej czy 

poprzedniej władzy, tylko przegłosujcie wykonanie tej drogi w budżecie gminy na 2018 rok. 

Pani Anna Wieczorek – sołtys wsi Suchowizna zwróciła uwagę, że w Suchowiźnie droga 

również wymaga naprawy. 

Pan [usunięto ze względu na prywatność osoby art. 5 ust. 2 ustawy z dnia o dostępie do 

informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1764)] – przedstawiciel Izby Rolnej powiedział, 

że popieram Panią sołtys z Suchowizny, bo naszą drogą trudno jest ciągnikiem przejechać. A 

jak jest wypadek, to u nas jest objazd między drogą wojewódzką a krajową. 

Pan Dariusz Kraszewski powiedział, że chodzi o to, żeby nie pojawiała się nagle jakaś droga, 

której nie było w planach. Jak zaczynaliśmy, to od początku była mowa, żebyśmy ustalili 

plan, według którego po kolei robilibyśmy drogi i mielibyśmy wiedzę wówczas, w którym 

roku dana droga będzie zrobiona. To samo jest z oświetleniem, wodociągiem, chodnikami czy 

innymi inwestycji. Byłaby to forma umowy, której bez względu na wszystko byśmy się 

trzymali i byłoby to realizowane. 

Pani Sylwia Kaim powiedziała, że droga w Sokólu powinna być jak najszybciej poprawiona, 

żeby fundusz sołecki chociaż raz można było przeznaczyć na wieś, a nie zawsze na remont 

dróg gminnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że Pani sołtys ma tutaj rację, droga została 

uszkodzona przez inwestycję prywatnej firmy. 
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Pan Dariusz Kraszewski powiedział, że jeśli w umowie był zapis, że po inwestycji prywatnej 

firmy droga ma być przywrócona do stanu sprzed inwestycji, to jest naszym obowiązkiem 

żeby tego pilnować. Ta sama sytuacja jest w Retkowie. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że taka sytuacja jest też na ulicy Mińskiej. Była 

tam inwestycja przeprowadzania przewodów gazowych, podczas której znacznie uszkodzili 

ulicę. Droga była później utwardzana z naszych środków, a to gazownictwo powinno ponieść 

te koszty. 

Pani Teresa Kuć – sołtys wsi Czarna powiedziała, że droga w Czarnej łączy naszą gminę 

z Gminą Jakubów, a nie da się nią przejechać. Droga też miała być zrobiona 10-12 lat temu, 

była obiecywana. Ja też złożyłam wniosek w tej sprawie. 

Pan Zygmunt Ochman zaproponował, aby w sprawie wszystkich dróg zrujnowanych 

w wyniku inwestycji na terenie gminy sporządzić sprawozdanie, z którym moglibyśmy się 

zapoznać przy okazji najbliższej Komisji Budżetu. Niech będzie tam informacja, w jaki 

sposób te drogi zostały naprawione, kto odbierał ze strony gminy te drogi oraz opinia sołtysa 

danej wsi, czy droga faktycznie została naprawiona. 

Pan Marek Gut – sołtys wsi Wólka Czarnińska powiedział, że u nas na zebraniu również 

pojawił się problem ze złym stanem drogi, mieszkańcy domagają się o remont. 

Pan Stanisław Paska – sołtys wsi Lubomin również zgłosił zły stan drogi, na który zawsze 

przeznaczany jest fundusz sołecki. 

Pani [usunięto ze względu na prywatność osoby art. 5 ust. 2 ustawy z dnia o dostępie do 

informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1764)] – mieszkanka gminy powiedziała, że 

w budżecie gminy na 2018 rok powinien zostać ujęty remont ulicy Targowej 

w Stanisławowie. Ponadto kłaniam się po raz kolejny do Zastępcy Wójta o oczyszczenie rowu 

przy ulicy Lubelskiej. Do Pani tym zajmującej się przychodziłam kilkukrotnie i nie ma reakcji 

z jej strony. 

Pan Piotr Matusik zgłosił zły stan drogi tzw. „Traktu Napoleońskiego”. 

Pani Agnieszka Koratarz – sołtys wsi Legacz zawnioskowała, aby droga w Legaczu została 

porządnie naprawiona oraz poprosiła o pomoc w załatwianiu wykonania przejścia dla 

pieszych na drodze krajowej 50 z Legacza na przystanek – tam chyba naprawdę musi się stać 

tragedia, żeby ktoś na to zwrócił uwagę. 

Pan [usunięto ze względu na prywatność osoby art. 5 ust. 2 ustawy z dnia o dostępie do 

informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1764)] powiedział, że mieszkańcy nie okazują 

szacunku Radzie. Rada zaprasza mieszkańców na sesję nadzwyczajną, a nie udziela im głosu. 

Prosiłem o znak w Zalesiu i złożę w tej sprawie pismo. Jak dojdzie tam do wypadku z 

udziałem rolnika, pismo będzie w urzędzie i wówczas urząd będzie współodpowiedzialny za 

wypadek. Na tej drodze trzeba ustąpić pierwszeństwa, choć nie ma tam wystarczającej 

widoczności. 
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Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sesja nadzwyczajna była zwołana na wniosek 

Pana Wójta i dotyczyła jednej uchwały w sprawie zmian w budżecie. Program sesji 

nadzwyczajnej nie przewiduje zapytań i sprawozdań i nie było możliwości zabierania głosu, 

a odbieranie głosu też nie jest dla mnie przyjemne. Na sesji zwyczajnej można zabierać głos. 

Wójt Gminy powiedział, że cieszę się, że mówicie Państwo o drogach. Na zebraniach 

sołeckich było naprawdę dużo ludzi i dla mieszkańców najważniejsze są drogi. Wiele 

przeznaczyliśmy na utwardzenie dróg i ich poprawę. Popieram państwa, że walczycie 

o swoje. W kwestii drogi w Małym Stanisławowie – ciężko by było znaleźć miejscowość, 

gdzie ludzie powiedzą, że nie potrzebują drogi. W Retkowie droga zawsze była nr 1 i była 

obiecana, tam został kawałek, mamy projekt i będę wnioskował w budżecie żeby wykonać tę 

drogę w pierwszej kolejności. Nie mogliśmy wcześniej jej zrobić, bo była robiona 

kanalizacja. Mam nadzieję, że w przyszłym roku też będą znaczne dotacje z funduszu na 

drogi, w styczniu jest nabór i będziemy składać na tę drogę jako pierwszą do FOGR. Plan 

dróg jest już od wielu lat, poprzednie Rady miały cel, żeby robić ciągi komunikacyjne będące 

„obwodnicami” Stanisławowa. Pierwszy to była Rządza i Wólka Piecząca, co udało nam się 

zrobić. Kolejny ciąg jest od Lubomina do Goździówki – Lubomin jest zrobiony, część Zalesia 

też, mamy gotowy projekt na Suchowiznę (złożony na dofinasowanie ze Schetynówki) oraz 

robimy projekt Goździówki. Zasadne by było dokończyć ten ciąg i proponuję w przyszłym 

roku do FOGR składać o Retków, jako pierwszą drogę i jako drugą Goździówkę. W Sokólu 

w ramach tej inwestycji mamy płacone za zajęcie pasa drogowego oraz udało nam się 

wynegocjować 230 tys. zł odszkodowania i mam nadzieję, że uda nam się te drogę poprawić. 

W kwestii odbioru dróg, jak wykonują tam prace jakieś firmy, to sam jeździłem przy 

kanalizacji do Prądzewa i kiedy była oddawana droga, to droga była zrobiona bardzo dobrze, 

jednak po zimie te grunty opadły i robi się problem. W Retkowie robiliśmy kanalizację i były 

problemy geodezyjne – duże przesunięcia, jak mogliśmy wtedy robić drogę? Potrzeba tylko 

cierpliwości, na pewno w przyszłym roku, Radni mam nadzieję, że też są zgodni, droga 

powinna być zrobiona. 

Zastępca Wójta powiedział, że było zebranie w Zalesiu, poruszyłem temat znaku i wszyscy 

mieszkańcy obecni na zebraniu byli przeciwni, żeby cokolwiek tam ruszać. Jedynie teraz 

narzekają, że jeżdżą tam za szybko samochody – jednak nie chcą progów, tylko znaki 

ograniczenia prędkości. 

Pan Dariusz Kraszewski powiedział, że chciałbym przeprosić publicznie Pana Kazimierza za 

ostatnią sytuację, jaka miała miejsce podczas zebrania wiejskiego. 

Wójt Gminy powiedział, że w kwestii dróg, to będzie jeździła równiarka od jutra, ale w wielu 

miejscowościach dziury wymagają uzupełnienia kruszywem. Mieszkańcy Stanisławowa 

zawnioskowali, aby z funduszu sołeckiego zrobić chodnik na ulicy Senatorskiej. My do tego 

dołożyliśmy i chcemy zrobić mniej niż połowę chodnika za kwotę 50 tys. zł. Na ostatniej 

komisji Państwo Radni wnioskowali o wykonanie całego tego chodnika. Byłem tam dzisiaj 

z projektantem i ten kawałek od Rynku do Młynarskiej jest dłuższy (koszt ok. 80 tys. zł). 

Wykonawca z kolei powiedział, że będzie mu trudno wykonać do końca października. Poza 

tym mamy mało środków, a jeśli się jakieś znajdą, to uważam, że powinniśmy przeznaczyć je 
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na drogi, ponieważ widzimy, jakie są potrzeby mieszkańców gminy. Bardzo proszę 

o wstrzymanie się z chodnikiem do wiosny. 

Pan Dariusz Kraszewski powiedział, że pieniądze, które wydajemy co roku na drogi powinny 

być z sensem wydawane, a pracownicy urzędu gminy powinni realnie zainteresować się tymi 

drogami. Samo nawiezienie destruktu to jedno, ale przyjrzenie się drodze i fachowa jej 

naprawa to drugie. Brakuje tutaj „gospodarskiego” działania. 

Obrady opuścił Radny Dariusz Kraszewski, pomniejszając liczbę Radnych do 10 osób. 

Wójt Gminy powiedział, że gdybyśmy nie reagowali, to do dnia dzisiejszego niektórzy 

mieszkańcy nie mogliby przejechać drogą. Dobrą decyzją było wysypywanie na części dróg 

gruzu betonowego, bo inne kruszywo by nie pomogło. Jest jeszcze potrzeba uzupełnienia na 

tych drogach i szczególnie tutaj proszę o taką możliwość Radnych ze Stanisławowa, 

ponieważ oni wnioskowali o dołożenie do chodnika. Na ulicę Targową nie było projektu, 

żeby zrobić ją w asfalcie, a poprawa jest w ramach remontów, o które właśnie proszę. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że Pani [usunięto ze względu na prywatność 

osoby art. 5 ust. 2 ustawy z dnia o dostępie do informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz. 

1764)] chodzi o to, że wcześniej Pan mówił, że będzie budowana ulica Ceglana. 

Wójt Gminy powiedział, że jeśli chodzi o ten kawałek, to mamy projekt na ulicę Ceglaną 

i kawałek ulicy Targowej do ulicy Lubelskiej. Pod urzędem nie ma miejsc parkingowych, 

więc zaprojektowaliśmy ulicę Ceglaną razem z miejscami parkingowymi. Mamy zapewnienie 

LGD o dofinansowanie tej drogi, jednym z wymagań otrzymania dofinansowania to 

połączenie drogi z budynkiem użyteczności publicznej, a w tym przypadku to urząd gminy. 

W przyszłym roku chcemy wykonać tę inwestycję. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że w kwestii chodnika na ulicy Senatorskiej, to 

Pan mówi, że pieniędzy nie ma, pewnie Pan nie chce tego zrobić i pieniądze na pewno się nie 

znajdą. Wola Radnych i Mieszkańców jest taka, żeby chodnik w tym roku był zrobiony. Jeśli 

tego nie zrobimy w całości, to świadczyć to będzie o Pana niegospodarności, ponieważ to od 

początku powinno być przemyślane i zrobione w całości. To będzie bardzo źle wyglądało, 

jeśli ten chodnik zostanie zrobiony od połowy ulicy. 

Obrady opuścił Radny Piotr Matusik, pomniejszając liczbę Radnych do 9 osób. 

Wójt Gminy powiedział, że dla ludzi najważniejsze są drogi, mowa była o tym tutaj oraz na 

zebraniach wiejskich. Tutaj jest gra o kawałek chodnika, a ludzie sobie niszczą samochody na 

drogach. Odkąd jestem Wójtem wiele dróg utwardziliśmy w Stanisławowie destruktem 

z własnych środków, a inne miejscowości muszą na to przeznaczać fundusze sołeckie. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że ja wszystko rozumiem, widzę, że drogi są złe, 

ale jestem Radną ze Stanisławowa i chcę, żeby Stanisławów wyglądał tak jak się należy. 

Pan [usunięto ze względu na prywatność osoby art. 5 ust. 2 ustawy z dnia o dostępie do 

informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1764)] powiedział, że to władze gminy powinny 
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określić, czy ten znak spełnia swoje zadania, czy nie. Mieszkańcy Zalesia wiadomo, że będą 

mi przeciwni. Ja walczę dla nich, ustalenie tam skrzyżowania równorzędnego, to jak próg 

zwalniający, bo kierowca musi zwolnić. Ja pismo i tak do urzędu gminy złożę. Mieszkańcy 

Zalesia chcieli mnie wywłaszczyć z mojej własności, zebrali podpisy. Jeszcze gmina położyła 

wodociąg na mojej działce bez mojej wiedzy. 

Pan Wiesław Szponar powiedział, że ten znak to rzeczywiście jest w nieszczęśliwym 

położeniu. Tam najlepsze by było skrzyżowanie równorzędne i to gmina powinna jak 

najszybciej zrobić. 

Pani [usunięto ze względu na prywatność osoby, art. 5 ust. 2 ustawy z dnia o dostępie do 

informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1764)] powiedziała, że Pan Wójt mówi, że 

Stanisławów za dużo chce. Na wsi, nie wiadomo, dla kogo buduje się halę za 7 mln zł, a tu 

nie ma 80 tys. zł na chodnik? 

Wójt Gminy powiedział, że hala kosztowała 5 mln zł z czego dofinasowanie wyniosło 1,7 

mln zł. Hala jest dla całej gminy. Gmina Stanisławów ma 29 miejscowości. W Stanisławowie 

mieliście kilka dróg utwardzonych kruszywem, mamy teraz budować przedszkole ze 

żłobkiem, mamy wykonywać rewitalizację centrum stanisławowa. Zrobiliśmy część remontu 

w urzędzie, za chwilę będzie reszta robiona, kapitalny remont ośrodka zdrowia, wykonanie 

chodnika na ulicy Szkolnej, w planach jest rozbudowa remizy OSP. Jednak dużo ważniejsze 

są drogi całej gminy, a nie kawałek chodnika. 

Pani [usunięto ze względu na prywatność osoby art. 5 ust. 2 ustawy z dnia o dostępie do 

informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1764)] powiedziała, że urząd gminy, ośrodek 

zdrowia czy wszystkie ulice łącznie z rynkiem również służą wszystkim mieszkańcom gminy. 

Wójt Gminy powiedział, że po drogach również jeżdżą wszyscy mieszkańcy. Jak będą 

rozwijały się wszystkie miejscowości, to również i Stanisławów, bo przybędzie mieszkańców 

i będą większe wpływy z podatku. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy: 

1. Pismo z dnia 15 września 2017 r. mieszkańców ulicy Lipowej w Stanisławowie w 

sprawie zmiany organizacji ruchu na ulicy Lipowej. (pismo stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu) 

2. Pismo z dnia 27 września 2017 r. z Zarządu OSP w Stanisławowie – wniosek do 

budżetu na 2018 rok. (pismo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 

3. Pismo z dnia 26 września 2017 r. Sołtys wsi Łęka w sprawie drogi w Łęce. (pismo 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) 

4. Pismo z dnia 27 września 2017 r. Sołtys wsi Stanisławów – wniosek do budżetu na 

2018 rok. (pismo stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

5. Pismo z dnia 26 września 2017 r. Mieszkańców wsi Retków w sprawie budowy drogi 

w Retkowie. (pismo stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

6. Pismo z dnia 21 września 2017 r. Mieszkańców wsi Retków – wniosek do budżetu na 

2018 r. (pismo stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu) 
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7. Pismo z dnia 11 września 2017 r. Pani [usunięto ze względu na prywatność osoby art. 

5 ust. 2 ustawy z dnia o dostępie do informacji publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1764)] 

w sprawie naprawy drogi w miejscowości Czarna. (pismo stanowi załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu) 

8. Pismo z dnia 4 września 2017 r. Mieszkańców wsi Wólka Piecząca – wniosek do 

budżetu na 2018 r. (pismo stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu) 

Proponuję, aby wszystkie powyższe pisma przekazać do rozpatrzenia przez Wójta Gminy 

Stanisławów. Kto jest za? 

Głosowanie: 9 głosów – za (głosowało 9 radnych). Wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że napływają do Rady Gminy wnioski do budżetu. 

Następna sesja będzie być może w październiku, to może Państwo Radni podjęliby 

stanowisko, że pisma które wpłyną do Rady, a są w kompetencji Wójta będę mogła 

przekazywać od razu do rozpatrzenia przez Wójta – głównie chodzi o wnioski dotyczące 

budżetu. Ma to na celu przyspieszenie ich rozpatrzenia – procedury. Kto jest za takim 

stanowiskiem? 

Głosowanie: 9 głosów – za (głosowało 9 radnych). Wniosek został przyjęty. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że w zarządzeniu Wójta dotyczącym składania wniosków do 

budżetu jest wyraźny zapis, że wniosek ma być skierowany do wójta gminy. 

Obrady opuściła Radna Agata Tabor, pomniejszając liczbę Radnych do 8 osób. 

Pan Sylwester Książek odczytał swoje pismo z dnia 28 września 2017 r. w sprawie podjęcia 

działań kontrolnych i dyscyplinujących wobec Wójta Gminy Stanisławów. (pismo stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu) 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że pismo wpłynęło dzisiaj – zapoznam się z nim. 

Pan Paweł Mielcarz – sołtys wsi Pustelnik zwrócił się w sprawie hali sportowej w Pustelniku. 

Bardzo bym prosił, aby mieszkańcy Stanisławowa nie dzielili miejscowości. Proszę zwrócić 

uwagę, jakie inwestycje i za ile planowane są do wykonania w Stanisławowie – i wcale nie 

twierdzę, że one nie są potrzebne. Proszę nie mówić, że jakaś wioska dostaje halę. 

Pani Hanna Zielińska – sołtys wsi Stanisławów powiedziała, że ciągle wytykacie Wójtowi 

halę, przecież to też nasi Radni podejmowali decyzję, żeby ją budować. Jeśli Pan Wójt 

przedstawia inwestycje dla Stanisławowa, to proszę o podawanie kwot, żeby każdy wiedział 

jak to wygląda. 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że wszystkie inwestycje zaplanowane w naszej 

gminie są słusznie zaplanowane, wiec nie ma co pogłębiać konfliktu. 

Ad. 11 
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Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Elżbieta Król – Przewodnicząca Rady 

Gminy podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie XXIX Sesji Rady 

Gminy Stanisławów w dniu 28 września 2017 r. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował: 

Dorota Jerzak 

Spec. ds. obsługi Rady Gminy 

i działalności gospodarczej 


